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A fiatalok ünnepi előadással 
emlékeztek az 1956-os Forradalom 
és Szabadságharc történelmi 
eseményeire, áldozataira  
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Zsúfolt volt a képviselő-testületi ülés napirendje
Az önkormányzat képviselő-testületének 
október 11-én megtartott soros ülésén a 
napirendi pontok tárgyalása előtt Gál Zsolt 
polgármester köszöntötte a település idén 
végzett frissdiplomásait. Az összesen tíz fő 
fiatal pályakezdőből a köszöntésen hat 
tudott személyesen jelen lenni, akik virágot 
és könyvajándékot kaptak a 
településvezetéstől. (cikk: 8. oldal)

Az ülésen a testület elfogadta a Zöld 
Koszorú Hagyományőrző Kör és a 
Rákosmezeje MgTsz Horgászegyesület 
tájékoztatóját. Ez utóbbit azzal a kitétellel, 
hogy az egyesület 2024 márciusáig tegye 
meg a terület rendezését. Szintén 
elfogadásra került a Vízmű Gördülő 
Fejlesztési Terve 2024-2038-ra 
vonatkozóan. Határoztak a képviselők 
összeg biztosításáról a településen történő 
faültetésre, valamint a Tó dülő 
útstabilizálására vonatkozóan. 

Önkormányzati rendelet született a 
2024. évi igazgatási szünet elrendeléséről. 
Az EKO Kft. részére földmunkák 
elvégzéséhez szükséges kisgép beszerzésére, 
valamint a településközpont rendezésére 
összeg biztosításáról határoztak a 
képviselők. Intézményi fejlesztés céljából 
szintén forrás került meghatározásra a 
Laky Ilonka Általános Iskola, a Cserfa 
Kuckó Óvoda, az Andrássy Utcai Óvoda és 
a Rábai Miklós Művelődési és Közösségi  
Ház és Könyvtár részére. 

A testület az előterjesztés szerint elfogadta 

a Gyömrő és Környéke Társulás Társulási 
megállapodásának módosítását. Három 
hónap időtartamra szabadnapos rendőr 
foglalkoztatására szintén keretet határoztak 
meg a képviselők. 

A Zártkerti dűlő csapadékvíz- 
elvezetésének megtervezésére határoztak 
meg összeget a képviselők, akik egyúttal 
megbízták a polgármestert az erre vonatkozó 
szerződés megkötésével. Hasonlóképpen 
összeg került meghatározásra a Laky Ilonka 
Általános Iskola előtti parkoló bővítésének 
megtervezésére. 

A Tabáni és a Teleki Pál utca csapadékvíz 
elvezetésének megtervezésére is forrást 
határozott meg a képviselő-testület, 

megbízva a településvezetőt a vonatkozó 
szerződés megkötésével. 

Gyalogos járdasziget tervezésére 
határoztak meg keretet a képviselők a Szent 
István utcánál, s megbízást kapott Gál Zsolt 
az erre vonatkozó szerződés megkötésére. A 
karácsonyi díszkivilágítás beszerzésére és 
garázsépítésre is forrás biztosításáról 
határozott a képviselő-testület. 

A testület elfogadta a polgármesteri 
beszámolót. Megbízást kapott Gál Zsolt 
polgármester, hogy az önkormányzat 
bankszámlán lévő pénzeszközeit kösse le. 

 A Laky Ilonka Általános Iskola felvételi 
körzethatárának Ecser nagyközség 
közigazgatási területét jelölte meg a testület.    

Nagy fi gyelemmel dolgoznak a képviselők

Ecseren tanácskoztak a Jegyzők Országos Szövetsége vezetői
A Jegyzők Országos Szövetsége (JOSZ) 
elnöksége és megyei tagozatvezetői 
2023. október 17-én Ecseren tartották 
ülésüket. A Rábai Miklós Művelődési 
Házban összegyűlteket Gál Zsolt, 
Ecser polgármestere és Barta Zoltán, 
Ecser jegyzője, a JOSZ Pest megyei 
tagozatvezetője köszöntötte.

A résztvevők áttekintették a 
Szövetség megújuló munkáját, 
különös tekintettel a szakmai napok 
szervezésére. 

Örömmel állapították meg, hogy 
dinamikusan növekszik a 
taglétszámuk, és nagy sikerrel 
szervezték meg a XXX. Jegyző és 
Közigazgatási Konferenciát. A jövőben 
pályázatok segítségével fejlesztik 
szakmai segítségnyújtó munkájukat és 
érdekképviseleti tevékenységüket.
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Tartsuk tisztán az árkokat, a járdákat!
Rövidesen elkészül az Ecsellő utca 
burkolata is. Ezzel az idei év útépítéseinek 
a végére érünk. A képviselő-testület több 
évvel ezelőtt azt határozta el, hogy az 
Önkormányzat tulajdonában és 
kezelésében lévő belterületi útjaink 
felújítására és megépítésére minden évben 
igyekszik forrást biztosítani. 

A régebben burkolt utcák esetében az 
ivóvízhálózat cseréjével együtt célszerű 
ezeket a munkálatokat elvégezni, ami 
ugyan jelentősen emeli a kivitelezés 
költségeit, de hosszú távon mindenképpen 
előnyös. Azt még érdemes elmondani, 
hogy az épülő utcák minden esetben 
szegéllyel készülnek el a hosszabb 
élettartam elérése érdekében. Előzetesen, 
az elmúlt években több utcát 
megterveztettünk, és folyamatosan 
minden évben újabbak tervezéséről is 
dönt a képviselő-testület. Az útépítéssel 
párhuzamosan a csapadékvíz elvezetéséről 
is gondoskodunk, több szakaszon épül 
burkolt árok (nem csak a most épült 
szakaszok környezetében), és 
árokprofilozást is végeznek a kivitelezők a 
szikkasztó földárkok esetében. Szeretném 

kérni a lakosokat, hogy engedély nélkül ne 
temessék be az árkokat, ideiglenesen sem. 
A kocsibeállók építése esetében sem 
tölthetik fel az árkot, hiszen ezzel 
akadályozzák a csapadékvíz elfolyását, 
amivel óriási károkat okozhatnak. 

Továbbá szeretném felhívni arra is a 
figyelmet, hogy az árok tisztán tartása, 
valamint a járda használatának biztosítása 
(tisztítása, a belógó, használatot 
akadályozó növényzet eltávolítása és a 
síkosságmentesítés) az ingatlan 
tulajdonosának a feladata. Az előkészítő 
munkák és a források megteremtését 
követően igyekszünk minden évben újabb 
építéseket megvalósítani. Véleményem 
szerint jól haladunk, tavaly és tavaly előtt 
is sikerült több utcát felújítanunk, az idei 
építkezések befejezését követően pedig a 
belterületi utcáink több, mint 96 %-a 
burkolttá válik. Jövőre is tervezünk újabb 
utcákat építeni és felújítani. A Vasút utcára 
már sikerült pályázati forrást nyernünk, 
így ez már biztosan elkészül, a többi utca 
kiválasztása a közeljövőben történik meg. 
Abban az esetben, ha ilyen ütemben 
tudunk haladni, akkor a burkolt belterületi 
lakott utcáink aránya 2 éven belül 100 
%-os lehet. Az útépítésekkel 
párhuzamosan járda építéséről is minden 
évben születik képviselő-testületi 
határozat, idén is sikerült 2 járdaszakaszt, 
közel 600 m-es hosszúságban felújítanunk. 
Ebben a kérdésben még nagyobb a 
lemaradásunk. Sajnos ehhez számottevő 
központi támogatásra nem számíthatunk, 
így ezt is saját forrásból kell 
megvalósítanunk. A felmérés megtörtént, 
a képviselő-testület előzetesen több 
utcában tervezi a járdaépítést. Sajnos több 
olyan utca is van Ecseren, ahol az utca 
kialakítása során nem gondoltak a járda 
építésére, ezek többségében lakó-pihenő 
övezetben vannak. A kritikus részek 
esetében szaktervezőket kerestünk fel, 
hogy adjanak megoldási javaslatokat. 

A közbiztonság kérdésében is 
igyekszünk előre menekülni. 
Folyamatosan fejlesztjük a belterületi 
kamerarendszerünket, legutoljára a 
temetőben és a környezetében 
telepítettünk kamerákat. Ezzel szeretnénk 
elérni, hogy legalább Ecseren megszűnjön 
a temetői lopás. Újabb kamerák 
telepítéséről is tárgyaltunk, ezek 
kivitelezése rövidesen elkezdődik. 

A Monori Rendőrkapitány Úr az általa 
szervezett közbiztonsági fórumon arról 

t á j é k o z t a t o t t , 
hogy januártól 
sikerült újabb 1 fő 
rendőrt körzeti 
m e g b í z o t t 
s t á t u s z b a 
h e l y e z n i . 
Többször jeleztük, 
hogy két 
településre kevés 
az 1 fő KMB-s, de 
eddig nem kapott lehetőséget, hogy 
létrehozzon egy ilyen állást. A Pest Megyei 
Kapitánytól már tavaly kaptunk ígéretet, 
ami most válhatott valóra. Ennek nagyon 
örülök, és bízom benne, hogy a rendőri 
jelenlét tovább nőhet. Ezzel párhuzamosan 
a képviselő-testület döntött arról, hogy 
saját költségünkre megbízást ad egy 
úgynevezett „szabadnapos” rendőri 
tevékenység ellátására. Ez azt jelenti, hogy 
az Ecseren egyébként körzeti megbízott 
rendőr szabadnapjain túlóra kereteiben 
szolgálatot teljesíthessen. Természetesen a 
szolgálati beosztásához kell igazodnia, de 
ezzel is szeretnénk elérni, hogy még több 
időt tudjon a településünkön tölteni. Mi is 
tehetünk a biztonságunk és mások 
biztonsága érdekékében, nem csak a 
közbiztonság, hanem a közlekedés 
biztonsága érdekében is. 

Ismételten kérek mindenkit, hogy tartsa 
be a közlekedési szabályokat, különösen a 
sebességhatárokat, ne csak a saját 
utcájában, hanem a többi utcában is. 

Az ívóvíz kérdésében egyelőre nincs 
elmozdulás, várjuk a Kormányhivatal záró 
határozatát, remélem rövidesen 
megérkezik. 

Mindenkinek jó egészséget kívánok!
Gál Zsolt polgármester

Ecser Nagyközség Önkormányzata 
sikeresen pályázott a 
Belügyminisztériumhoz szociális célú 
tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
támogatásra. Településünk 57 erdei 
köbméter keménylombos tűzifa 
juttatásban részesült.

A Nagykunsági Erdészeti és Faipari Zrt. 
a tűzifát leszállította, be lehet adni a 
szociális tűzifa kérelmeket a Polgármesteri 
Hivatalba.

Kérdés esetén hívják a 06-29/335-161-
es telefonszámot.

A képviselő-testület 6/2023. (IV. 20.) 
számú, a szociális tüzelőanyag támogatás 
igénylésének szabályairól szóló rendelete 
értelmében 2023. november 1. napjától 
2024. január 15-ig igényelhető a szociális 
tűzifa

A támogatás azoknak a családoknak, 
vagy egyedülálló személyeknek adható, 
akik szociális, jövedelmi, vagy egyéb okok 
miatt lakásuk fűtését nem, vagy nagy 
nehézségek árán tudják biztosítani.

A www.ecser.hu honlapon van lehetőség 
a rendeletet elolvasni, illetve a kérelmet le 
lehet onnan tölteni. 

Szociális tűzifa – be lehet 
nyújtani a kérelmeket

Használhatják az autósok a Vecsés felé vezető 
3101. jelű úton az új körforgalmat, a Lars Larsen 
utcánál. A csomóponttal együtt megújult az 
útburkolat is Ecser irányában, a 31110. számú 
útig. A beruházás része volt a közvilágítás 
elkészítése és a csapadékvíz-elvezetés megoldása. 
A munkákat Magyarország kormánya 
finanszírozta. A munkálatok elvégzésével sokkal 
biztonságosabb lett a közlekedés a JYSK 
csomópontjában.

Új körforgalom

Cserfa_2023_november_03.indd   3 2023. 11. 11.   8:39:28



4 Cserfawww.ecser.hul 2023. november 17. Memento

A fi atalok ünnepi előadással emlékeztek 
az 1956-os Forradalom és Szabadságharc 
történelmi eseményeire, áldozataira

Ecser Nagyközség Önkormányzata, a 
Laky Ilonka Általános Iskola és a 
Rábai Miklós Művelődési Ház 2023. 
október 20-án tartotta meg 
ünnepségét, Nemzeti Ünnepünk, az 
1956-os Forradalom és Szabadságharc 
tiszteletére.

A művelődési ház nagytermét 
megtöltő ünneplőket Szever Pál, az 
intézmény igazgatója köszöntötte. Az 
ünnep szónoka Gál Zsolt polgármester 
úr volt. A műsort az általános iskola 
8/b. osztályos tanulói mutatták be. 
Felkészítő tanáruk Serfőző Gyuláné.

Gál Zsolt ünnepi beszédében 
rámutatott, ma az 1956. október 23-ai 
forradalomra és az azt követő 
szabadságharcra emlékezünk. 
Tisztelgünk azoknak az embereknek 
az emléke előtt, akik az akkori 

eseményeket alakították, áldozatot 
vállaltak érte, részt vettek benne. 
Ebben a harcban – Bibó Istvánt idézve 
- „osztály- és felekezeti különbség 
nélkül vett részt a teljes magyar nép.”

Úgy tartják, hogy egy nemzet erőt 
és reményt csak a büszkeségre okot 
adó pillanatokból meríthet. Például 
abból a pillanatból, ami 67 évvel 
ezelőtt, október 23-án történt. A 
nemzet közös akarata érvényesült: 
lerázni a hamis, embertelen 
ideológiát, emberhez méltóan élni, 
szabadon és függetlenül nevelni a 
gyermekeket, félelem nélkül 
véleményt nyilvánítani.

Azoknak a 67 évvel ezelőtti 
embereknek az életében eljött az az 
idő, amikor ki merték mondani: „itt 
van az a pillanat, nincs tovább.” A 

Az emlékezet virágai a színpadon

Gál Zsolt polgármester ünnepi beszé-
dét tartja
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saját testi épségüknél, karrierüknél, 
egész sorsuknál fontosabb lett az az 
ügy, amelyben hittek. Ezt a döntést 
hozta meg Nagy Imre, aki az ország 
önrendelkezési jogára hivatkozva 
kinyilvánította kilépésünket a 
Varsói Szerződésből és elvállalta, 
hogy életének kockáztatásával a 
forradalom  mellé áll. Ez a pillanat 
jött el Maléter Pál életében is, aki 
kijelentette, nem hajlandó a 
felkelők ellen harcolni, hanem átáll 
az oldalukra, a haza oldalára. 

A forradalom másik tanulsága, 
büszkeségre okot adó tényezője az 
volt, hogy egy nemzet mindenre 
képes, ha összefog. Az egység ereje 
mindent képes legyőzni.

Ismét Bibó Istvánt idézném: „A 
szabadság ott kezdődik, ahol 
megszűnik a félelem.” 1956-ban 
megszűnt mindazok ellenére, hogy 
az ellenfél legyőzhetetlennek tűnt, 
és mindenki tisztában volt azzal is, 
hogy nagy segítségre – hiába tettek 
ígéretet rá - nem számíthatnak a 
Nyugattól. Az elnyomók sem 
számítottak erre. Azt hitték, bármit 
meg lehet tenni az emberekkel, 
bármit meg lehet tenni egy 
nemzettel. A kommunisták azt 
hitték, hogy egy nemzet – kényszer 
hatására – feladja szabadságát, 
önrendelkezését, kultúráját, 
történelmét és hitét. Azt hitték, 
hogy egy homályos ideológia 
pótolhat szabadságot, közösséget és 
hagyományt.

De 1956. október 23-án 
Budapesten csoda történt. Akkor 
is, ha a remény és szabadság 12 
napja után a fegyveres erőszak 
legázolta a forradalmat, de annak 
szellemét nem sikerült. Ez a 
küzdelem a jövőnek szólt. Az akkor 
küzdő embereknek mi vagyunk a 
jövő és mi fejet hajtunk előttük, 
fejezte be gondolatait a 
polgármester.

Köszönjük mindenkinek, aki 
eljött és velünk együtt ünnepelt!

Pár hónap alatt százezrek hagyták el Magyarországot. Az előadás szemléletesen 
ábrázolta a búcsúzűs szívszorítóan tragikus pillanatait.

A harcok áldozatai feküdtek az utca 
kövezetén A fi atalok éltették a forradalmat
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Kovács-Kléh doktor úr munkáját 
a képviselő-testület mellett az egész falu 
elismeri, nagyra értékeli

Kovács-Kléh doktor úr munkáját a képviselő-
testület mellett az egész falu elismeri, nagyra 
értékeli

Dr. Kovács-Kléh László háziorvos kapta 
idén az Ecserért díjat a településen. A nagyon 
magas szintű elismerés odaítélésére nem is 
számított. 

Ő csak végezte és tette a dolgát és meglepte, 
hogy ezt a kitüntetést megkapta. Ez az 
esemény számára több, mint elismerés. 
Munkája révén ő maga is részévé vált az 
ecseri közösségnek. Ez pedig a legnagyobb 
érdem, hiszen amit végeztek és folyamatosan 
tesznek, az a mindennapi feladatuk. A díj 
ennek a munkának az elismerése és kifejezése 
annak, hogy az ő tevékenységüket a helyi 
közösség elismeri és annak szerves részévé 
vált. 

Noha a doktor úr lakóhelye szerint 
gyömrői, de ő is a munkájával tölti élete egy 
részét, ami Ecseren zajlik. És valójában ami 
részére a legnagyobb érték, hogy befogadásra 
került az itteni közösségbe. A véletlen sodorta 
Ecserre, mert  amikor pályája során úgy 
határozott, hogy háziorvosként szeretné azt 
tovább folytatni, akkor Ecseren volt erre 
lehetőség a környéken. Itt tudta aztán 
megvalósítani mindazt, amit elképzelt mint 
leendő háziorvos.  

Kezdetben egy nagyon rövid ideig együtt 
dolgozott még Kóspál doktorral, Ecseri 

munkássága immár több, mint egy évtizedes 
múlttal rendelkezik, aminek ékes elismerése e 
rangos kitüntetés odaítélése. 

E munka során az utóbbi néhány évet némi 
túlzással lehetne duplán is számítani, hiszen a 
másik körzet háziorvosának távozása után 
teljesen egyedül maradtak, az a körzet üresen 
maradt. Az így megnövekedett feladatot még 
tovább fokozta a járványhelyzet. Mindez 
azonban nem rendítette meg, s azóta is 
kitartóan végzi a munkáját. 

Tevékenysége során meghatározó időszak 
volt a Covid vírus okozta járvány. Az elején, 
ijedtségükben az emberek bezárkóztak, s alig-
alig jelent meg beteg a rendelőben. Később 
aztán, amikor túltették magukat az emberek a 
kezdeti rémültségen és a társadalom  
magához tért, onnantól kezdve megnőtt a 
betegszám is. Tehát a Covid-időszak egy 
teljesen más hozzáállást jelentett, hiszen – 
jóllehet akkor is a betegellátást kellett végezni 
– csakhogy az ember óvatosabb volt, mert 
tudta, hogy a fertőzés akár nagyobb bajt is 
okozhat. Sajnos volt olyan betegük is, aki még 
felhívta a kórházból, hogy valamiféle 
lélegeztetőgépről beszélnek neki, és mindezek 
ellenére nem tudták megmenteni az életét. 
Viszont volt olyan eset, akit súlyos állapotban 
küldtek be, de szerencsére hazajött. Tehát a 
fertőzés rendkívül kiszámíthatatlan volt, s ez 
nemcsak arra vonatkozott, hogy ki hogyan 

fogja azt viselni, hanem arra is, hogy esetleg 
végzetes is lehet. 

A járvány során Kovács-Kléh doktor 
vélhetően maga is megfertőződött, ám ez 
még a járvány legelején történt. Tesztelésre 
nem volt lehetőség, a gyorstesztek még nem 
jelentek meg. A második Covid oltás beadása 
után ő maga nagyon belázasodott, vélhetően 
már ekkor megfertőzte a vírus. De mint 
egészségügyi dolgozó az oltást mielőbb fel 
kellett venni, a tét nagy volt. Így aztán 
másodszorra is beoltották.  A későbbiekben is 
valamelyik variánssal fertőződhetett még 
meg ismét, így feltehetően kétszer is átesett a 
betegségen a járvány során. S bármennyire is 
hihetetlenül hangzik, a közelmúltban ismét 
elkapott egy Covid fertőzést. Így saját 
tapasztalatából elmondhatja, hogy míg a 
járványban szerepet játszó vírus főleg a tüdőt 
károsította, légzési elégtelenséget okozva, 
ezzel szemben a mostani már csak egy 
erősebb náthaszerű tüneteket okoz. Viszont 
ez a variáns rendkívül fertőző. Emiatt  a légúti 
betegek részére már el is rendelték a kötelező 
maszkhasználatot a rendelőben. 

Az elmúlt időszak tapasztalatai azt 
mutatják, hogy a vírus változása olyan gyors 
volt, hogy azt a védőoltások már nem  nagyon 
tudták követni. Így mindig az alapvírus elleni 
oltást tudták beadni, ami egy idő után a gyors 
mutálódás miatt már nem használt. 

KKKo ááávácsc KKKKKKKKKKKKléléléllléléléléléléléléhhhhhhhhhhhhh ddddokkkktor úúúr mu kkknkáájájááát a kkkkééép iiiiviseselőlőlőlőlőlőlőlőlőlőlől mu kkknkááásás ááááááááásáás gaga iimmár több mint egy évtizedes fogja azt viselni hanem arra is hog

Dr. Kovács-Kléh László az Ecserért díj átvétele után a képviselő-testület tagjaival, a falu frissdiplomásaival Gál 
Zsolt polgármester és Barta Zoltán jegyző társaságában  
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Azonban a sok negatív hozzáállás és 
vélemény ellenére is a doktor úr úgy véli, 
hogy az oltottság egy plusz védelmet 
jelentett és jelent ma is. Ezért ha nem lett 
volna oltva a népesség, egészen biztos, 
hogy lényegesen több lett volna a halálos 
kimenetelű eset. 

Jelenleg a másik háziorvosi körzet még 
mindig nem talált gazdára, a jelentkezők 
közül egyik sem bizonyult eléggé 
komolynak. Így tehát egyelőre az a 
kényszerhelyzet marad, hogy mindkét 
körzetet párhuzamosan el kell látni, 
egyszerre. Ezt az ecseriek egyébként el is 
fogadták – a rendelőt is ennek megfelelően 
rendezték át. Pedig a feladat nem is olyan 
egyszerű, hiszen az elmúlt években 
változott a lakosság összetétele is, sok az 
újszülött és így ezzel együtt nagyobb az 
újszülöttek és a csecsemők ellátási igénye. 

Így elmondható, hogy a lakosság meg 
van elégedve az ellátással és bizalommal 
fordulnak a helyi rendelőhöz. S nemcsak 
az ellátásért, de gyakran egy-egy 
véleményért is megkeresik a helyi 
háziorvosi rendelőt, hogy mondják meg, 
egy-egy adott esetben mi a teendő, a 
helyes megoldás – tehát számít nekik a 
helyi egészségügyi ellátás véleménye is. Ez 
pedig igen fontos dolog. 

S hogy a másik praxis miért üresedett meg, 
erre nincs egyértelmű magyarázat. Csupán 
annyi feltételezhető, hogy a doktornő nem 
tudott a helyi problémákkal azonosulni, 
azokat kellőképpen elfogadni. Talán nem 
érezhette magát jól, nem erre vágyott, talán itt 
lehet a magyarázat. Pedig ez nagyon fontos, 
hiszen a betegekkel való bizalmi kapcsolat, a 
kölcsönös elfogadás nélkülözhetetlen. 

A doktor úrral is számtalanszor előfordul, 
hogy főleg a mai digitális világban, sokan 
csak az interneten kapott üzenetekből 
ismerik. Amikor személyesen megkeresik, 
megköszönik a leveleket, amit kaptak a 
járvány ideje alatt. Korrektül voltak 
tájékoztatva arról, hogy az adott pillanatban 
hogyan áll a betegség, az oltáshelyzet, mire 
számítsanak és mire figyeljenek. Ez pedig 
nagyon jól esett mindenkinek, hiszen hiteles 
információhoz jutottak, közvetlenül a saját 
háziorvosuktól. 

S hogy mindezek után mi a válasz arra a 
kérdésre, hogy van-e magánélete a 
háziorvosnak, az egyszerűen 
megválaszolható: ez a szakma ezzel jár. 
Konkrétan az ecseri helyzetet figyelembe 
véve pedig az mondható el, hogy a 
szabadságok igénybe vétele nagyon nehéz, 
hiszen nehéz még helyettesítő kollégát is 
találni. S talán ez az a pont, ami a jelenlegi 

helyzet nehézségének a közepét adja. 
Az Ecserért díj odaítélése pedig az ecseri 

lakosok számára is annak bizonyítéka, hogy a 
rendelőben folyó munka elismerésre került és 
kiemelt fontosságú. S ez egyáltalán nem 
vonható kétségbe, hiszen megesett az is a 
járvány idején, hogy egy kórházba utalt beteg 
a felépülése után megkereste a rendelőt és 
személy szerint a doktor urat és hálásan 
mondta, hogy az utolsó pillanat volt az, 
amikor már beutalták a kórházba. 

A helyi rendelőt soha nem zárták be és 
mindenkit mindenkor fogadtak, függetlenül 
attól, hogy milyen volt a helyzet s az illetőnek 
milyen betegsége, illetve panasza volt. A 
súlyos eseteket pedig igyekeztek az 
otthonukban kezelni s lehetőség szerint 
látogatni – kockáztatva ezzel a saját maga 

megfertőződését is.
Összességében pedig elmondható, hogy jó 

a lakosság egészségügyi állapota, nem 
jellemző a kirívó eset. Nagyon sok az 
időskorú, akiket gondozni kell. Emellett a 
lakosság is megfiatalodott azáltal, hogy 
szerencsére sok a gyerek is. A vizsgálatokra is 
rendszeresen eljár a lakosság és elfogadják az 
egészségügyi szolgálat tanácsait. Ilyen 
értelemben elmondható, hogy az ecseriek jól 
érzik magukat Ecseren. Ez nemcsak attól 
függ, hogy milyen az egészségügyi ellátás, 
hanem nagyon sok mástól is. De kétségtelen, 
hogy egy nyugalmas településen élnek és jól 
érzik magukat az otthonukban. 

S hiába a szüntelen próbálkozás az üresen 
maradt praxis belöltésére, hiába áll hozzá 
pozitívan a polgármesteri hivataltól kezdve 
valamennyi illetékes szerv – egyszerűen nincs 
rá megfelelő szakember. Hasonlóan 
kedvezőtlen helyzet alakult ki a gyógyszertári 
ellátás területén.  Sokan nem tudnak elmenni 

a környező települések gyógyszertáraiba. 
Ennek a hiányosságnak a pótlására is 

nagyon sok tárgyalás és megbeszélés került 
már lebonyolításra. S ez a sok próbálkozás 
szerencsére sikeresnek mondható, mert a 
közeljövőben várhatóan ismét lesz 
gyógyszertári ellátás Ecseren. Ez pedig mind a 
polgármesteri hivatal érdeme, mert az járt 
utána és egyezkedett, folytatott tárgyalásokat, 
hogy biztosítsa a helyiek megfelelő 
gyógyszerellátását. 

A helyi gyógyító és betegségmegelőző 
munka terén végzett kimagasló munka 
elsimeréseként pedig szívből jövő jókívánság 
illeti meg Dr. Kovács-Kléh László doktor urat 
valamennyi helyi lakos részéről azt kívánva, 
hogy mindez a jövőben is töretlenül 
folytatódjon. Ehhez pedig – amint a doktor úr 

hangsúlyozta – továbbra is szükség lesz az 
ecseriek együttműködésére és 
segítőkészségére, akik erről a járvány idején is 
nagyszerű tanúbizonyságot tettek. Amikor 
például még nem voltak maszkok, sok ecseri 
lakos támogatta a rendelőt speciális 
védőmaszkokkal, felajánlva ezeket az ott 
dolgozók részére. Volt olyan, aki 
fertőtlenítőszert vagy védőfelszerelést 
adományozott a rendelőnek. 

Az eredményességhez szükség volt az 
önkormányzat támogatására is, amely már az 
első napokban felmérte, hogy mi az, amit saját 
hatáskörben be tud a rendelő szerezni és mi 
az, amihez segítség szükséges. Így a járvánnyal 
való küzdelemben nem volt hiányuk 
semmiben. A népegészségügyi és a 
kormányhivatal jóvoltából pedig folyamatosan 
biztosítva volt részükre a teszt is, ami a mai 
napig is rendelkezésükre áll. Hasonlóan széles 
összefogással tudták lebonyolítani a lakosság 
beoltását is. 

Gál Zsolt és Dr. Kovács-Kléh László Ecser címere előtt
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Del Medico Anna Zsófi a 
Ecsert még híresebbé szeretné tenni 

Útvonal, további információk hamarosan Facebook oldalunkon.

Hamarosan találkozhatunk a Mikulással és Krampuszával, 
akik szánon érkeznek és megajándékozzák a gyerekeket

A szánhúzó rénszarvasokat ebben az évben is 
az Ecseri Polgárőr Egyesület autója helyettesíti. 

Szeretettel várunk mindenkit
202 . decembe n, ,

egy kellemes, derűs, várakozással teli délutánra, ahonnan 
finomságokkal és élményekkel telve térhetnek haza a gyermekek.

Kérünk mindenkit, lehetőségei szerint 
anyagi hozzájárulásával segítsen 
megtölteni a Mikulás puttonyát!

Támogatását leadhatja: 
ű ő

ő

facebook.com/ecseri.polgarorseg

Mint arról októberi számunkban 
beszámoltunk, a szép hagyománynak 
megfelelően a polgármesteri hivatalban friss- 
diplomás ecseri fiatalokat köszöntöttek. 
Közülük most kettőt mutatunk be a Cserfa 
olvasóinak. 

Del Medico Anna Zsófia idén végzett a 
Budapesti Gazdasági Egyetemen 
közgazdászként, turizmus-vendéglátás szakon. 
A megszerzett ismeretei révén a jövőben látni 
fogja azt, hogy a turizmusnak milyen szerepe 
van akár egy olyan kisebb település 
tekintetében, mint Ecser. S azt, hogy ez az 
ismeret a település tekintetében mennyire lesz 
hasznosítható, egyelőre még nem tudja. 
Jelenleg a fővárosban dolgozik, de úgy véli, 
hogy mindazt a munkatapasztalatot, amit a 
turizmus révén szerezni fog, idővel talán majd 
a település életébe is be lehet illeszteni. 

A faluban élő szlovák népi hagyományok 
ugyan már most is ide irányítják a figyelmet, 
de ezen a területen is van még feltárható rész. S 
ezzel pedig Ecsert még híresebbé, még 
vonzóbbá lehet tenni a turisták számára. Idővel 
pedig ennek lehetőségeivel is feltehetően 

többet fog majd foglalkozni. 
Del Medico Anna Zsófia a települést 

nagyon szereti s igen pozitívan érintette, hogy 
a helyi önkormányzat milyen nagy figyelmet 
szentel a település friss diplomásainak. A jövőt 
illetően  azt is el tudja képzelni, hogy egyszer 
majd végérvényesen itt telepszik le. De 
várhatóan egy ideig még úgymond’ a szárnyait 
fogja bontogatni. 

Lesti Bence az Óbudai Egyetem Ybl 
Miklós Építéstudományi Karán szerzett idén 
építészmérnöki diplomát. Ecseren járt 
iskolába, jelenleg is itt lakik és diplomásként is 
ide érkezett vissza. Nagyon lokálpatrióta és 
rendkívül hálás a településen élőknek, akikkel 
a mai napig tartja a kapcsolatot a nyári 
táboroztatások kapcsán, az ottani oktatói 
gárdával. Ezért szerencsére nem úgy érzi, 
hogy kiszakadt volna a falu életéből. Sokkal 
inkább az mondható el, hogy folyamatos 
támogatást kapott, aminek a diploma volt a 
vége, hogy elkezdhesse a nagybetűs életet. 
További terveiben az szerepel, hogy itt, 
Ecseren fog lakni, hiszen itt született s mint 
vallja, itt is földeljék el. Ecseren járt általános 

iskolába, így a gyerekkori mag, a régi 
barátságok  mind itt alakultak ki. 
Valamennyien ecseriek voltak, így Bence 
sosem érezte azt, hogy kívülálló lenne. Azóta 
is barátok maradtak. Ezeket mind a falunak 
köszönheti, akikkel azóta is barátok maradtak. 
Együtt kezdték el és végezték itt a 
tanulmányaikat, együtt táboroztak. 

Most az egyetemen maradt mint 
munkavállaló.  Jelenleg azonban nem 
konkrétan az építőiparban dolgozik, hanem 
az egyetemnek a hírnevét, az építőiparnak a 
szépségét népszerűsíti, mivel nagyon 
felkeltette  az  érdeklődését a 
közönségszervezés. 

Ily módon találta tehát meg 
építészmérnökként a jövőjét és nagyon bízik 
benne, hogy ezt tudja majd folytatni. A 
szaktudására a helyi önkormányzatnak  
szüksége lehet, s mint ilyen, már dolgozott is 
a településvezetésnek, végezte a szakmai 
gyakorlatait. Emellett volt már közös 
munkájuk, így nem elképzelhetetlen, hogy 
Ecseren mint munkavállaló is jelen lesz. De 
ezt majd az idő dönti el.  
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Az ecseri gyerekek kísérték ki a magyar labdarúgó 
válogatott tagjait a pályára
Október 14-én este a fél ország a televíziók képernyője előtt ült, 
hogy láthassa a Magyarország - Szerbia EB selejtező labdarúgó 
mérkőzést. Az ecseri fiatalok abban a megtiszteltetésben 
részesültek, hogy ott lehettek a Puskás Ferenc Stadion zöld 
gyepén a magyar labdarúgó válogatott tagjaival. 
Megtapasztalhatták, milyen az, amikor hatvanezren biztatják a 
helyszínen a csapatot. Utána pedig szurkolhattak a mieinknek 
és jól szurkoltak, hiszen 2-1 arányban nyertünk.

Belépés előtt a Puskás Ferenc Stadionnál

A himnusz éneklése alatt 1.

A himnusz éneklése alatt 2.
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Bált rendezett az Ecseri Önkéntes Tűzoltó Egyesület

Ötödik alkalommal került megrendezésre 2023. október 14-én Ecseren a Rábai Miklós Művelődési Házban a Tűzoltó bál. 145 résztvevő a belépőjegy 
megvásárlásával járult hozzá egy korszerűbb tűzoltó autó beszerzéséhez. Emellett több magánszemély és vállalkozás segítette felajánlásával a bál sikerét, a kitűzött 
cél megvalósítását. KÖSZÖNJÜK: Az Ecseri Önkormányzat; a Rábai Miklós Művelődési Ház; az EKO Kft; a Gászler Család; a Cserfakert közössége; a Kellei 
Család; a Völgyesi Tanya; a Halda Sajt, a Desszerplatz; Gódor Zsolt; a Száz Kéz Egyesület; Inci Húsbolt; az Ecseri Ilcsi Kozmetika; Varga Zoltán és kollégái; az Ecseri 
Papírbolt; a Séf Konyhája; az Arany János utcai Közért; a Csillag Mini Közért; az Ecseri Barkácsbolt; A Fa Kocsma; Kovácsné Vári Ildikó; Doma Zoltán; Gyömrő 
ÖTE; Lőrinc-Kertváros Polgárőr és ÖTE; Jurysik Miklósné díszek; Sárosi József fotó; Szilva Cukrászda; Gumi Mánia; Pék és Segédei; Rabóczki Ferencné 
támogatását, segítségét. KÖSZÖNJÜK a közreműködését: a GÉGO BAND-nek és a Gasthaus Rendezvény Kft-nek. dr. Molnár Zsuzsanna ECSER ÖTE elnök

ÖtÖÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtÖtöödödödödödödödödödödödödödödödödödödöd kiikikiikikiikikikikikik aaaaaalklklklklklklklklklklklklklklklklklklklk llllllalalalalalalalalalalalalalalomomommomommamamamamamamamammmamamamamalllllllllllllllll kkkkkkkkkkekeke üüüüüüüürürürüllllttlttlttltltlt mmmeegegrerere ddddddddddddndndndez
A jó hangulat garantálva volt
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A bálozók egy csoportja középen dr. Molnár Zsuzsannával

Festői környezetben, Kóspallagon lépett fel az Ecseri Zöld 
Koszorú Hagyományőrző Kör Petruska Csoportja. A műsor 
után felkeresték a Börzsöny gyönyörű tájait is. Minősítő ver-
senyen indult a Zöld Koszorú Hagyományőrző Kör Zeleny 
Néptánccsoportja. A 2023. október 14-én, Szarvason meg-
rendezett versengésen Óecseri koreográfi ával léptek a nem-
zetközi zsűri elé. Legnagyobb örömünkre Arany minősítéssel 
értékelték produkciónkat. A néptánccsoport fennállása óta 
ez a második alkalom, hogy ilyen szép eredményt értek el.

A Petruska csoport A Zeleny csoport

Arany minősítést kapott a Zeleny Néptánccsoport 
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A Cserfa következő, 2023. 12. szá-
ma december 8-án jelenik meg. 
Nyomdába adás: december 1.  
Lapzárta: november 27.

AA CsCsererfafa kkövövetetkekezőző 20202323 1212 szszáá

Honlap: 
www.ecser.hu
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Az Ecseri Szlovák Önkormányzat és a Rábai Miklós Mű-
velődési és Közösségi Ház ebben az évben is meghirdette 
őszi tökfaragó versenyét. A nagy érdeklődés mellett mu-
tatunk egyet a sok kitűnő munka közül. Bővebben: www.
ecser.hu

Az Ecser Nagyközségi Önkormányzat új, Kubota márkájú 
kotrógépet vásárolt annak érdekében, hogy a közterületi 
munkáit hatékonyabban elvégezhesse. A japán gyártmányú 
modern szerkezet méreteinek köszönhetően olyan feladato-
kat is elvégezhet, ahol egy nagyobb gép nem fér el.

Mindenszentek napjának estéjén szentmisét mutatott be Dr. Csiba Tibor esperes úr a templomban. A misét követően 
megható emlékezést tartott az Ecseri Római Katolikus Egyházközség és a Zöld Koszorú Hagyományőrző Kör a teme-
tőben. Az alkalomhoz illő énekeket fúvószene kísérte, amelyet az Újhartyáni Fúvószenekar szolgáltatott.
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